Romans 14:1-23
罗马书 14:1-23
Living To Serve Others
为服事他人而活


VII. Practicing God’s Received Righteousness (Romans 12-16)
        操练从神而得的义(罗马书 12-16)
1. Believers Respond To God’s Grace By Using Their Gifts and Opportunities (12:1-21)
信徒以使用他们的恩赐和机会来回应神的恩典 (12:1-21)
1. Believers Respect Authority And Pay The Debt Of Love (13:1-14)
信徒尊重掌权者并偿还爱的债 (13:1-14)
1. Believers Live For The Benefit Of Others  (14:1-15:13)
信徒为了他人的益处而活 (14:1-15:13)

Questions问题
1. In Romans 14:1-15:13, Paul addressed the matter of handling differences that arise when believers have a “strong” or “weak” faith about the way their believe they should conduct themselves?  (verses 2  and 14)
信徒之间因对基督徒在某些事情上当如何处理各有不同的或“坚定”或“软弱”的信念，
在罗马书14:1-15:13，保罗谈论如何对待这种信徒之间的差异（2节和14节）
a) What does Paul mean by a “strong” faith?
     保罗说的“确知深信”是什么意思？


b) What does Paul mean by a “weak” faith?
     保罗说“信心软弱的”是什么意思？


2. How are “disputable” matters of the Christian faith different from “indisputable matters of the Christian faith?  (verse 1)
基督徒信仰中“所疑惑的事”与“基督徒无可争辩的信仰”之间有什么不同？（译注：所疑惑的事，在原文中可以直译为：“议论”或“疑念”）



3. Give three examples of “disputable” matters. 请列举处三样可能会产生“疑惑”的事。




4. Give 3 examples of “indisputable” matters. 请列举三样基督徒信仰中无可争辩的事。




5. How does God want a Christian to regard and treat a fellow believer who is either “weak” or “strong” in one or more “disputable” matters? (verses 1, 3 and 4)
如果某个基督徒的弟兄姐妹在所疑惑的事上或软弱或信心坚定，神希望这个基督徒如何回应？（1，3和4节）
 


6. Why does God want us to treat fellow believers in that way?  (verses 3b-4)
神为什么希望我们这样对待我们的弟兄姐妹？（3b-4节）



7. What attitudes are to guide and motivate our conduct in the use of the things that God has neither commanded nor forbidden us to do or use (matters of adiaphora)?  (verses 5-9 and 13)
在神没有命令或禁止的事上（matters of adiaphora非基要，无足轻重的事），我们当以什么样的态度来引导或激励我们的行为？（5-9，13节）

1. Verses 5-6  


1. Verses 7-9   


1. Verse 13  


8. How should the knowledge of God’s coming judgment help us in dealing with different views among Christians in matters of adiaphora?  (verses 10-12)
为什么说我们都要站在神面前受审判的知识会帮助我们处理基督徒之间关乎非基要事物的不同观点？（10-12节）



9. Agree or Disagree?  God’s commands to accept the weak in faith mean that the strong in faith should not try to strengthen the weak by instructing them from God’s Word.  (Explain your answer)
你是否同意？神命令我们接纳信心软弱的，意味着信心坚定的基督徒不应该用教导神话语的方法来帮助信心软弱的基督徒。（请解释你的答案）



10. How can a strong in faith Christin harm a weak in faith Christian by his use of the things that God has neither commanded nor forbidden?  (verses 13-16)
一个信心坚定的基督徒会如何在神没有明令去做或禁止的事上伤害信心软弱的基督徒？（13-16节）



11. What important truths about God’s kingdom does Paul impress on us in verse 17?
在17节中，保罗向我们强调了哪些关乎神国的重要真理？




12. Give an example of how a believer might cause a fellow Christian to “stumble” by insisting on acting in a certain way in a matter in which God has declared free to do or not to do, but in which this weaker (less confident) fellow member might be misled or offended.
如果一个信徒坚持做某种神并没有清楚许可或禁止的行为，而这种行为可能会误导甚至冒犯信心软弱（不十分确定）弟兄姐妹，这样这个信徒就绊倒了他们了。请你给出一个具体的示例。



13. What are some practical ways we can follow God’s command in verse 19 to pursue peace and mutual edification among fellow Christians?
我们可以用哪些具体的方式来效法神在19节中给我们的命令，在弟兄姐妹之间追求和睦及建立德行的事？




14. Agree or Disagree?  In verses 20-21, God is telling the strong Christian that the conscience of the weak Christian is to be his guide in the use of adiaphora.  (Explain your answer)
你是否同意，在20-21节中，神要信心坚定的基督徒明白，信心软弱的基督徒的良心将引导他如何对待那些非基要的事，（请解释你的回答）





15. What did Paul teach the strong in faith believer about his personal convictions in matters of adiaphora? (verse 22)
在非基要的事物上，信心坚定的基督徒当以什么样的标准来确信自己的行为是正确的？保罗是如何教导我们的？（22节）





16. What do we learn in verse 23 about the place of personal conviction and of following one’s conscience in matters of Christian conduct?
我们在23节中可以得知，基督徒个人在良心里对自己行为的确信有着怎样的意义？



